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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 22. 10. 2019 

 

Přítomni: 30 členů AS LF při zahájení zasedání, 32 od bodu 2 zasedání 

Nepřítomni: Dolina 

 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Volba kandidáta na funkci děkana LF MU 

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost AS LF pro volbu kandidáta na 

funkci děkana LF MU. Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Volba kandidáta na funkci děkana LF MU  

[přichází Souček a Jurajda] 

Předseda AS požádal předsedkyni volební a mandátové komise AS LF MU, doc. Skorkovskou, o sdělení 

stavu platnosti mandátů členů AS LF MU. 

Skorkovská  K dnešnímu dni je platných 22 mandátů v rámci komory akademických pracovníků  

  a 11 mandátů v rámci SKAS. Všichni přítomní senátoři mohou tedy platně volit. 

Předseda AS dále informoval, že na minulém zasedání AS LF MU, konaném 17. 9. 2019, byla zvolena 

tříčlenná komise pro volbu kandidáta na děkana LF MU. Zároveň byl na tomto zasedání schválen 

předběžný harmonogram k průběhu volby děkana. Předseda AS požádal předsedu volební komise pro 

volbu kandidáta na děkana LF MU, prof. Brázdila, o shrnutí průběhu voleb. 

Brázdil  Volební komise se sešla 17. 9. 2019, ihned po zasedání AS LF MU, a stanovila 

harmonogram průběhu voleb. K datu 8. 10. byl určen deadline pro odevzdávání 

kandidatur. V průběhu tohoto dne byly rovněž otevřeny obálky, byla podána jediná 

platná kandidatura, a to doc. Repka. Po 8. 10. 2019 dorazil dopis, který již nemohl být 

připojen k dodaným materiálům kandidáta, od odborné společnosti doporučující doc. 

Repka na funkci děkana. Bylo otevřeno online diskusní fórum, na kterém se od 

akademické obce objevilo zhruba 15 otázek, přičemž jeden příspěvek byl vymazán 

z důvodu porušení pravidel diskuse. 14. 10. proběhlo shromáždění akademické obce LF 

MU a doc Repko více než hodinu odpovídal na otázky přítomných. 
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Předseda AS požádal doc. Repka o přednesení programu, s tím, že poté bude následovat diskuse. 

Repko Je mi velkou ctí, moci zde vystoupit. Je to již pět týdnů, co byla vyhlášena volba. Jsem 

vděčný za všechny dotazy a všechny připomínky a podněty. Dosavadní diskuse, osobní i 

internetová, byla velmi kultivovaná a sofistikovaná.   

Ve fungování LF MU do budoucna vidím dva směry. Jedním směrem jsou tradiční funkce 

LF, jako vzdělávání a věda a výzkum, pak ale také vidím specifické výzvy. Výuka a věda 

jsou základními pilíři LF, k tomu je ale samozřejmě potřeba rozvíjet i další stránky. 

Musíme fungovat administrativně i u studentských aktivit. Musíme jít hlouběji, koho, 

jakým způsobem a za co budeme edukovat. Nyní nás trápí prostorové hledisko výuky 

s novým vládním programem. Z mého pohledu, bych se rád znovu a hlouběji podíval na 

rozvrhování. Musíme do něj vložit nové parametry, jako simulační výuku a mimofakultní 

aspekty výuky. Je také potřeba otevřít platformu studentské evaluace, respektive 

zaměřit se na to, jak ji zefektivnit, aby přinášela potřebné informace pro zkvalitnění 

výuky. 

Další bod, který potřebuji zmínit je, že musíme získat ty nejlepší studenty a soustředit se 

na nábor již na středních školách. Chtěli bychom založit „juniorskou akademii“ a 

posunout vizi pregraduálního studia do středoškolských pozic. Musíme být v kompetici 

ostatních lékařských fakult zdární. Chceme posílit středoškolskou agendu.   

Co se týká otázky pedagogů, musíme dbát dosahování akademických hodností, 

abychom měli dostatek habilitovaných pedagogů.  

Když se posuneme od pregraduálu k postgraduálu, musíme jít od kvantity ke kvalitě, kdy 

začínat, jak ho vést, to je otázka na další diskusi a myslím, že se k ní vrátíme. Co se týká 

mandatorních zahraničních stáží – měli bychom se je snažit maximálně zefektivnit a 

umožnit, aby studenti mohli vyjíždět.   

Myslím, že věda a výzkum funguje na LF MU velmi dobře. S novými projektovými 

kancelářemi je servis pro vědce daleko lepší. Jedním z bodů, který začínáme budovat a 

já jsem si ho dal jako jeden ze svých významných úkolů je vytvoření interní grantové 

agentury. Jsem vděčný za existenci P-pool, musíme podporovat statut 

juniorských  pracovníků.   

Rovněž bychom měli posunout internacionalizaci nějakým způsobem dál. Chceme být 

více otevřeni a přijímat nejen zahraniční studenty, ale i zahraniční pedagogy.   

Já bych se zmínil ještě o společenském životě, pokládám jej za neodmyslitelnou součást 

fakulty. LF MU už hodně žije, chci studentský život víc podpořit a chci aby se zde studenti 

cítili doma a skutečně vnímali „alma mater“.  

SIMU je jednoznačně téma, které musíme dotáhnout. Postavit SIMU je složité, teď je 

úkolem namotivovat pedagogy, že to je ta správná věc.   
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Valí se na nás v dobrém smyslu i některé studijní výzvy, např. embryolog ve 

zdravotnictví. Jsou zde další výzvy, jako klinická farmacie a veřejné zdravotnictví. Úkolů 

je obrovské množství.   

Chci týmovou spolupráci, tým je prostředek a způsob, jak se snažím pracovat. Budovat 

týmovou spolupráci je nejzásadnějším úkolem.  

Předseda AS poděkoval za přednesení hlavních tezí programu a otevřel diskusi. 

Souček  Musím říct, že se to hezky poslouchá. Na fakultě jsem prožil celý život. Mám dvě 

připomínky: Chtěl bych, aby se zlepšila pozice fakulty vůči fakultním nemocnicím. 

V minulosti byla dominantní a chci, aby dominantní byla nadále. Druhá věc – stále 

hovoříme o studentech, jak se o ně staráme. Chtěl bych, aby i mladí učitelé, kteří 

nastoupí, chtěli sami učit a my je nemuseli žádat, abychom to vůbec do budoucna 

zvládli.  

Repko S dominantním postavením fakulty souhlasím a budu se snažit, aby tomu tak i bylo.

 K růstu učitelů je potřeba využít i SIMU a využít jej třeba i jako inkubátor pedagogů, ale 

je potřeba hledat i další cesty k mladším kolegům. Když nám přidali peníze, tak jsem 

raději přijal pět nových asistentů, než navýšil peníze pro stávající. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl.  

 

Předseda AS vyzval předsedu volební komise pro volbu kandidáta na děkana LF MU k převzetí organizace 

hlasování k volbě kandidáta na děkana LF MU. 

Předseda volební komise poučil přítomné senátory o způsobu vyplnění hlasovacího lístku a vyzval 

k převzetí lístku proti podpisu a provedení hlasování.  

Po odevzdání hlasů všemi přítomnými senátory vyhlásil předseda AS 5 minut přestávku pro sečtení hlasů 

volební komisí. 

Po přestávce seznámil předseda volební komise přítomné s výsledkem hlasování (viz níže) a spolu 

s předsedou AS pogratulovali doc. Repkovi k zisku silného mandátu. 

Doc. Repko poděkoval za vysokou důvěru a zdůraznil, že do toho nejde sám, ale jednotlivé výzvy stojí 

před celou fakultou jako týmem. Chtěl by navázat na obrovský kus práce předchozího děkana LF MU a 

současného rektora MU prof. Bareše. 

 

 

Tajné hlasování. 

Volba kandidáta na funkci děkana LF MU 

Počet přítomných členů před hlasováním: 32 

Pro:   31 

Zdržel se: 1 
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Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. g) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, a 

čl. 1 Přílohy č. 1 ke statutu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity zvolil v tajném hlasování doc. MUDr. 

Martina Repka, Ph.D. kandidátem na funkci děkana Lékařské fakulty Masarykovy univerzity. 

 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina 

 
  

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký   

 

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 22. 10. 2019 

předseda AS LF 


